
1 

Protokół Nr LXI 

z obrad LXI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 19 września 2018 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 12:15 w Urzędzie Gminy w Pabianicach. 

 

Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych – nieobecny 

radny to: P. Rychłowski. Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji 

uczestniczyli sołtysi obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 2 oraz przedstawiciele 

Urzędu Gminy: W-ce Wójt  R. Figiel, Skarbnik Gminy M. Nowicka oraz radca prawny mec. A. 

Jankowski. 

 

 

Ad. pkt 1. 

 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, który powitał przybyłych i 

stwierdził prawomocność obrad. 

 

Ad. pkt 2. 

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad. 

 

Uwag nie było. 

 

Rada przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 

 

Porządek przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie obrad LXI sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018r. - uchwała nr XLI/A/2018; 

b/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018r. - uchwała nr XLI/B/2018; 

c/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018r. - uchwała nr XLI/C/2018; 

d/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018r. - uchwała nr XLI/E/2018; 

f/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2018r. - uchwała nr XLI/F/2018; 

g/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pabianice uchwalonej uchwałą nr L/461/2018 

Rady Gminy Pabianice z dnia 15 stycznia 2018r. na lata 2018-2021 – XLI/G/2018. 

4. Wolne wnioski i sprawy różne. 

5. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący dodał, że dzisiejsza sesja została zwołana na wniosek Wójta. 

 

Ad. pkt 3. 

 

W-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pabianice przedstawiła projekty uchwał od nr roboczego 

LXI/A/2018 do LXI/G/2018, co stanowi zał. od nr 3 do 9 do protokołu. 

 

Radny A. Skawiński poprosił o udzielenie wyjaśnień do powyższych projektów. 

 

Skarbnik odnosząc się do projektu uchwały XLI/A/2018 wyjaśniła, że na posiedzeniach komisji w 

zeszłym miesiącu była przekazywana informacja o konieczności zarezerwowania środków na 

rozbudowę szkoły w Petrykozach, ponieważ obecnie w budżecie znajduje się kwota 500 tys. zł. 
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Zadanie ma być realizowane w bieżącym i przyszłym roku. Planowano na ten cel 2,5 mln zł, ale część 

środków zostało wzięte na kanalizację w Jadwininie. W celu zmniejszenia deficytu obniża się go o 

1,7 mln zł, a w przyszłym roku w WPF planowany jest kredyt. 

 

Uwag do powyższego nie było. 

 

Uchwała nr LXI/550/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Kolejnych wyjaśnień Skarbnik udzieliła do projektu uchwały o nr roboczym LXI/B/2018. Zauważyła, 

że pojawiły się środki jako zwrot wydatków poniesionych w 2017r. Proponuje się te środki 

przeznaczyć dla OSP Kudrowice na wykonanie wentylacji oraz dla OSP Janowice na wykonanie 

drobnych remontów. Propozycja przeznaczenia środków na ten cel wynika z tego, że na początku 

roku były wnioski od OSP, ale z braku środków nie weszły one do budżetu. 

 

Radny K. Kowalski odnosząc się do powyższej odpowiedzi zapytał, dlaczego proponuje się 

przeznaczenie środków na bezpieczeństwo przeciwpożarowe, bo wniosków było więcej, nie tylko od 

jednostek. Na ile jest to ważniejsze od innych wniosków, np. budowa oświetlenia w Rydzynach. 

 

W-ce Wójt w pierwszej kolejności odniósł się do kwestii oświetlenia w Rydzynach. Zauważył, że 

wykonana została dokumentacja projektowa, która obecnie jest uzgadniana w Starostwie. Niestety ze 

względu na bardzo długie terminy załatwienia sprawy przez Starostwo konieczne było zawarcie 

aneksu do umowy z wykonawcą do połowy października. W związku z powyższym, dopóki 

dokumentacja nie zostanie uzgodniona, to nie można zarezerwować środków na realizację. Odnosząc 

się z kolei do wyboru wskazanych zadań poinformował, że po wizytacji jednostek kierownictwo 

Urzędu uznało, że wentylację garaży trzeba wykonać, ponieważ węże strażackie są suszone w 

pomieszczeniach, co jest niekorzystne dla ich stanu. 

 

Radny pytał, czy do połowy października będzie to wykonane. 

 

W-ce Wójt odpowiedział, że projekt jest gotowy i kompletny został złożony do Starostwa celem 

uzyskania pozwolenia na budowę. 

 

W związku z tą odpowiedzią radny zaapelował by w przypadku pojawienia się dodatkowych środków 

przekazać je na budowę oświetlenia w Rydzynach. 

 

Z kolei radny Ł. Drewniak pytał, czy w zakresie „zakupu usług remontowych” mieści się jedynie 

zadanie, które ma wykonać OSP Janowice. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że nie tylko. Zarezerwowane środki mają być ewentualnie wydatkowane na 

inne drobne wydatki i remonty w jednostkach. Wynika to z tego, że ceny paliwa, materiałów wzrosły, 

są też dokonywane przeglądy sprzętu, zdarzają się awarie samochodów, a środków w budżecie na ten 

cel do końca roku jest niewiele. Janowice wnioskowały o kwotę 15 tys. zł. 

 

W-ce Wójt dodał, że w bieżącym roku jednostki uczestniczyły w dwóch dużych pożarach lub 

zabezpieczały PSP w Pabianicach. Samorząd miał otrzymać zwrot części kosztów w związku z tym, 

ale do tej pory żadne środki nie wpłynęły. 

 

Radny K. Kowalski zauważył jeszcze, że w kolejnym projekcie uchwały przekazuje się 17 tys. zł z 

nadwyżki budżetowej również na wentylację w OSP Kudrowice. 

 

Skarbnik potwierdziła. Zauważyła, że kosztorys opiewał na kwotę 40 tys. zł. 
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Innych uwag nie było. 

 

Uchwała nr LXI/551/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Kolejne wyjaśnienia dotyczyły projektu o nr roboczym LXI/C/2018. Skarbnik stwierdziła, że 

utworzono instytucję kultury. Były środki przeznaczone dla biblioteki, które pozostały w budżecie. 

Teraz przesuwa się je na GDK. 

 

Uwag nie było. 

 

Uchwała nr LXI/552/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Kolejnym projektem był projekt o nr roboczym LXI/D/2018. Wyjaśniła, że proponuje się 

przeznaczyć środki na następujące zadania: 

• 17 tys. zł na wentylację w OSP Kudrowice; 

• 20 tys. zł na wykup gruntów pod budowę chodnika Górka Pabianicka-Gorzew. 

Dodała w tym miejscu, że wcześniej rezerwowano już kwotę 20 tys. zł na ten cel, jednak są potrzebne 

większe środki na wykup. 

• Katechetę dla dzieci innych wyznań; 

• dotacja dla GDK na zatrudnienie księgowej na ½ etatu oraz utworzenie dodatkowego etatu w 

bibliotece. 

 

Radny Ł. Drewniak pytał, czy podpisano już akty notarialne. 

 

W-ce Wójt poinformował, że podpisany został jeden akt notarialny na wykup gruntów pod budowę 

chodnika, natomiast drugi nie został zawarty. Wynika to z faktu, iż mieszkańcy, którzy podpisali 

porozumienie z Wójtem ustalając cenę 25 zł/m2 gruntu wycofali się z niego, gdy dowiedzieli się, że 

część osób ma otrzymać 50 zł/m2. Jedynie 2 osoby przekazały grunt nieodpłatnie. 

 

Radna A. Marciniak zapytała, czy wszystkie grunty oddawane pod budowę chodników są 

wykupywane. 

 

W-ce Wójt zaprzeczył. Zauważył jednak, że najczęściej chodnik budowany jest w pasie drogowym. 

 

Radny A. Skawiński z kolei zapytał, czy środki na wentylację będą wystarczające. 

 

Radny M. Madaj, jednocześnie Prezes OSP Kudrowice potwierdził. Zauważył, że kosztorys był 

dołączony do wniosku. 

 

W-ce Wójt był przekonany, że jeżeli środków braknie to OSP dołoży ze swojego budżetu. 

 

Pytanie zadała jeszcze sołtys wsi Rydzyny K. Helbik. Pytała o drogę na tzw. Biesagę. Zauważyła, że 

miała być przygotowana uchwała w sprawie wykupu gruntów pod budowę tej drogi. 

 

W-ce Wójt odpowiedział, że uchwała została przygotowana. Będzie na sesji zwyczajnej. 

Innych pytań, ani uwag nie było. 

 

Uchwała nr LXI/553/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Skarbnik, odnosząc się do projektu uchwały o nr roboczym LXI/E/2018 poinformowała, że projekt 

dotyczy przesunięć między zadaniami kwoty 29 tys. zł i dodatkowych 400 zł na zainstalowanie 

fotowoltaiki w SUW w Rydzynach. Po przetargu okazało się, że brakuje takiej kwoty. 
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Radny K. Kowalski chciał znać przyczynę przesunięć. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że zbyt duża kwota została zdjęta z zadania wykonania nakładki asfaltowej na 

drodze Bychlew-Jadwinin, ponieważ na ten cel był również przeznaczony fundusz sołecki. Środki są 

zdejmowane z zadania, które było wykonane i pozostały środki. 

 

Innych uwag nie było. 

 

Uchwała nr LXI/554/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Kolejnym projektem był projekt o nr LXI/F/2018. Skarbnik poinformowała, że jest to subwencja 

celowa na zakup pomocy dydaktycznych dla szkoły w Bychlewie. Z programu mogła skorzystać 

tylko jedna szkoła i była nią szkoła w Bychlewie. 

 

W-ce Przewodnicząca Rady Z. Kasperska zapytała, czy inne szkoły były poinformowane o 

możliwości skorzystania z takiego programu. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że z informacji przekazanych jej przez pracownika Referatu Oświaty 

wynikało, że tak. Inne szkoły zrezygnowały. 

 

Dalszych pytań nie było. 

 

Uchwała nr LXI/555/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ostatnim projektem był projekt o nr roboczym LXI/G/2018. Uwag do niego nie było. Uchwała nr 

LXI/556/2018 została przyjęta jednogłośnie. 

 

   

Ad. pkt 4. 

 

W ramach spraw różnych radny Ł. Drewniak poinformował, że mieszkaniec gminy wystąpił do 

GDDKiA o lepsze oznakowanie wiaduktu nad drogą S14 na odcinku Petrykozy-Piątkowisko. 

Mieszkaniec otrzymał odpowiedź, że oznakowanie jest zgodne z dokumentacją. Jednak w związku z 

ostatnim wypadkiem, który tam się zdarzył, GDDKiA skontaktuje się w tej sprawie ze Starostwem 

Powiatowym, które jest zarządcą ruchu. Dlatego radny prosił, aby Urząd zainteresował się tym 

tematem i wziął udział w konsultacjach. 

 

Kolejną kwestię poruszył radny A. Skawiński, który pytał, czy Urząd ma już protokół RIO. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że protokół już jest. 

 

Radny pytał dalej, czy Przewodniczący Rady jest w posiadaniu takiego protokołu. 

Przewodniczący zaprzeczył. 

 

Radny A. Skawiński w związku z powyższym wyraził chęć otrzymania protokołu z kontroli skoro 

ten został już podpisany. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że protokół został podpisany, ale kontrola się nie zakończyła. Dodała, że w 

protokole znajdują się dane osobowe, które RIO usuwa i dopiero wtedy go publikuje. 
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Radny A. Skawiński nie zgadzał się z argumentacją Skarbnik. Uważał, że Urząd we własnym zakresie 

może usunąć dane osobowe znajdujące się w protokole. Dlatego złożył formalny wniosek o 

dostarczenie protokołu z przeprowadzonej kontroli RIO. 

 

Zapytanie w tym punkcie złożył radny K. Kowalski. Radny zauważył, że po Rydzynach krąży patrol 

policji. Z otrzymanej informacji wynika, że chodzi o działania prewencyjne. Radny pytał, czy w 

innych miejscowościach takie działania również mają miejsce. 

 

Kilkoro radnych przyznało, że faktycznie widywali na swoim terenie patrole policji. 

   

Innych spraw nie było. 

 

 

Ad. pkt 5. 

 

Przewodniczący zakończył LXI sesję Rady Gminy. 

 

 

 

 Przewodniczący Rady Gminy 

 Pabianice 

 

 Marek Muszczak 

 

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz 


